
PROTOKÓŁ Nr 6/2015

z posiedzenia Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa i 
Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy 

odbytego w dniu  22 kwietnia 2015r.  
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie rozpoczęto  godz.  9 0 0  -  zakończono godz.  11 4 0 .
Przewodniczyła:  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  Przewodnicząca 
Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy.

Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  Nr 1).
Nieobecni:  radna  Małgorzata  Kamińska,  Iwona  Stanka,  radny  Dariusz  Borkowski, 
Zbigniew Napłoszek,  Stanisław Zaboroś.
Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1.  Henryk Kacprzyk  -  Wójt  Gminy
   2.  Waldemar  Szydlik  – Sekretarz Gminy
   3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
   4.  Józef Podolak – Dyrektor  Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Ad  pkt  1  i  2.  Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  –  Pani  Jadwiga 
Dymkowska  dokonała  otwarcia  posiedzenia  Komisj i .  Stwierdziła  prawomocność 
obrad oraz przedstawiła  projekt porządku obrad.:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z  ostatniego posiedzenia Komisj i .
   4.  Informacja Wójta:
       a)  na temat  realizacj i  przepisów o utrzymaniu  czystości  i  porządku w gminie;
       b)  o stanie  dróg gminnych po zimie  oraz planowanych remontach.
   5.  Sprawozdanie z działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie  
       za  rok 2014.
   6.  Sprawozdanie z działalności  Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie  za
       2014 rok.
   7.  Kultura Fizyczna i  sport  – ocena obiektów i działalności  na terenie  Gminy
       Grunwald.
   8.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
       a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           lata  2015 – 2025;
       b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok;
       c)  w sprawie zasad wynajmowania  lokali  wchodzących w skład mieszkanio-
           wego zasobu Gminy Grunwald.
   9.  Wolne wnioski i  zapytania.
  10.  Zamknięcie  obrad.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  zgłosił  wniosek,  aby  punkt 
„Sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w  Gierzwałdzie  za 
rok  2014  przesunąć  na  następną  sesję,  ponieważ  jest  nieobecna  Kierownik 
biblioteki.
Za  wnioskiem  o  przesunięcie  „Sprawozdania  z  działalności  Gminnej  Biblioteki  
Publicznej  za rok 2014” na następną komisję i  sesję głosowało 10 radnych.
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Porządek  obrad  Komisj i  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  –  10  głosami  za, 
przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  w/g  następującego 
wyszczególnienia:
      1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
      2.  Przyjęcie  porządku obrad.
      3.  Przyjęcie  protokołu z  ostatniego posiedzenia Komisj i .
      4.  Informacja Wójta:
          a)  na temat  realizacj i  przepisów o utrzymaniu  czystości  i  porządku w
              gminie;
          b)  o stanie  dróg gminnych po zimie  oraz planowanych remontach.
      5.  Sprawozdanie z działalności  Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie  za
          2014 rok.
      6.  Kultura fizyczna i  sport  – ocena obiektów i działalności  na terenie  Gminy
          Grunwald.
      7.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
          a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald 
              na lata  2015 – 2025;
          b)w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2015 rok;
          c)  w sprawie zasad wynajmowania  lokali  wchodzących w skład mieszkanio-
              wego zasobu Gminy Grunwald.
      8.  Wolne wnioski i  zapytania.
      9.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt 3.  Protokół  z ostatniego posiedzenia Komisj i  został  przyjęty jednogłośnie
           bez odczytywania.

Ad  pkt  4.  a)  Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  na  tyle  jesteśmy w dobrej  sytuacj i , 
że  ta  ustawa  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w  gminie,  wyręcza  nas  Związek  
Gmin  z  tego  obowiązku  i  całe  te  ustawowe  kompetencje  przekazaliśmy  do 
Związku  w  całości.  Myślę,  że  na  dzisiaj   Związek  Gmin  „Czyste  Środowisko”  ze 
swoim  operatorem,  bo  operatorem  jest  ZUOK  Rudno,  który  prowadzi  wywóz 
nieczystości  stałych z  terenu gminy,  ma to na tyle  dobrze rozwiązane,  że udało się  
nam  zorganizować  dużo  punktów  do  selektywnej  zbiórki  odpadów.  Selektywna 
zbiórka  odpadów prowadzona  jest  nieodpłatnie  na  koszt  ZUOK w Rudnie.  Kultura 
niektórych  pozostawia  wiele  do  życzenia,  bo  zostawiają  w  tych  punktach  całe 
worki  nieposegregowanych  śmieci.  Kosze  wywożone  są  terminowo.  Harmonogram 
który Państwo otrzymujecie  jest  przestrzegany.
Jeżeli  chodzi  o  utrzymanie  czystości  i  porządku  na  terenie  gminy,  nie  mamy 
możliwości  egzekwowania  porządków.  Minęły  czas,  kiedy  chodziły  komisje  ze 
strażakiem,  policjantem,  sanepidowcem  i  mogły  dobrowolnie  interpretować  sobie 
prawo i  zmuszać,  chodzić po strychach,  w tej  chwili  takiej  możliwości  nie ma.
Na  sygnały  gdy  w  sposób  ewidentny  naruszane  jest  bezpieczeństwo  informujemy 
Sanepid,  Straż  Pożarną,  Policję.  W  zakres  tej  ustawy  wchodzą  psy,  które  są 
podrzucane  nagminnie  na  terenie  gminy.  Już  w  tej  chwili  mamy  z  10  psów  w 
różnych  punktach.  Budżet  gminy  splaj towałby  na  samych  psach.  W  miarę 
możliwości  staramy się  z  tych  obowiązków wywiązywać.  Jeżeli  chodzi  o  porządek 
przy  obiektach  komunalnych,  które  są  własnością  gminy,  to  porządek  staramy  się 
utrzymać.  W  tej  chwili  porządkujemy  hydrofornię  w  miejscowości  Łodwigowo 
wraz  z  malowaniem,  ogrodzeniem,  później  przejdziemy  do  hydroforni  w 
Gierzwałdzie,  bo wymaga drobnych napraw. 
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Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  chodzi  o 
przystanki  autobusowe, kto jest  zobowiązany utrzymać  czystość?
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  jest  skomplikowana  sytuacja,  sprzątamy my.  Pas 
drogowy  jest  Starostwa  powiatowego  lub  dróg  wojewódzkich,  to  jest  na  ich 
własności,  oni  mają  obowiązek  sprzątać,  ale  w  miarę  możliwości  staramy  się  
sprzątać,  jeżeli  mamy wolnych  ludzi.  Tam gdzie  są  przystanki  gminne,  ewidentnie  
my.  Przystanki  są przy drogach powiatowych.  W Stębarku przystanek jest  nasz.
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  czy  nie 
można postawić tam kosza?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak,  możemy  zakupić  kosze  i  postawić  przy 
wszystkich  tych  przystankach,  tylko  jak  długo  postoją,  bo  już  chyba  trzykrotnie  
stawialiśmy  i  ławki  i  kosze  metalowe,  później  zrezygnowaliśmy,  były  plastikowe, 
plastikowe  zostały  spalone.  Później  jakieś  tam  betonowe  i  też  zostały 
zdewastowane,  to  samo z  ławkami.  Przystanki  stawialiśmy,  na  początku  wszystkie  
miały  ławki,  no  niestety  stały  się  punktem  zbiorczym  tych,  co  spożywają  alkohol  
po  zamknięciu  lokali .  Jeżeli  chodzi  o  przystanki  to  będziemy  robić  przegląd,  
naprawiać  dachówki,  wiatrownice,  będziemy  również  sprzątać.  Chociaż  to 
sprzątanie  to  jest  na  okres  dosyć  krótki,  bo  za  chwilę  znowu  zaczyna  tam  być  
bałaganione.  Jak  zwracałem  uwagę,  to  mówią,  że  nie  ma  kosza,  ale  jak  nie  ma 
kosza,  to  nie  upoważnia  do rzucania  śmieci  na ziemię.  Jest  punkt selekcyjny,  a  jak  
nie,  to  można  zabrać  do  domu.  Jaskrawy  przypadek  w  Mielnie  na  skrzyżowaniu,  
obowiązek  sprzątania  należy  do  Jezuitów,  bo  oni  są  właścicielami  tej  działki,  ale  
jest  zanieczyszczany  przez  właściciela  sklepu,  bo  jest  wynoszony  popiół  i  inne 
odpady  sklepowe,  a  wiadomo,  że  kotłownia  w  Mielnie  działa  i  popiół  wyrzuca  w 
swoje  miejsce.  Gdyby  właściciel  sklepu  wyrzucał  popiół  na  pryzmę,  gdzie 
wyrzuca  wspólnota mieszkańców, to  już by nie było  tego bałaganu,  ale  nie,  łatwiej 
wyjść za drogę i  sypnąć pod płot  do sąsiada.
Radny –  Pan  Sławomir Matuszewski  –  osobiście  widziałem jak  było  grabione  po 
prawej  stronie i  to co było  zgrabione,  było  wyrzucane po lewej  stronie drogi.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w samorządach  funkcjonują 
firmy,  które  zajmują  się  utrzymaniem  czystości  w  miejscach  publicznych,  na 
chodnikach,  poboczach,  w  okolicach  przystanków.  Proszę  powiedzieć  jak  wygląda  
u  nas  ta  sprawa,  kto  zajmuje  się  na  bieżąco  sprzątaniem  miejsc  publicznych,  kto 
takie  czynności  wykonuje?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  nasza  gospodarka  komunalna,  po  wycięciu 
krzaków  od  Rychnowa  do  Gierzwałdu  był  jeden  wielki  śmietnik.  Miał  to  zrobić 
Zarząd Dróg Wojewódzkich.  Zarząd Dróg Wojewódzkich nie  ogłosił  przetargu,  nie 
ma  środków  na  sprzątanie.  Wysłałem  naszych  ludzi  a  niewielu  ich  mamy,  trzech  
ludzi  f izycznych,  którzy  mogą  pójść  i  to  robić  i  to  robią  i  powoli  sprzątamy.  Na 
drodze  Rychnowo  Gierzwałd  było  kilka  przyczepy  odpadków,  ale  ta  droga  już  nie 
wygląda  tak  jak  wyglądała  po  uprzątnięciu,  znowu  leżą  rozrzucone  całe  komplety 
z  Mac  Donalda.  Kultura  ludzi,  nie  mówię,  że  z  naszej  gminy,  ale  i  z  innych  
gmin,wyjeżdżają  za  skrzyżowanie  i  wyrzucają  przez  okno.  Na  bieżąco  sprzątamy,  
ale  nie  mamy  takiej  s i ły  przerobowej,  nie  mamy  takiej  dużej  grupy  komunalnej ,  
która  byłaby  w  stanie  oblecieć  trzydzieści  kilka  wsi  i  przy  okazj i  sprzątać  drogi 
wojewódzkie a rzutuje to  na nas.
Radna  –  Pani  Alina  Szymańska  –  można  robić  akcje  raz  na  trzy  miesiące,  może 
dzieci,  młodzież,  w ramach edukacj i  zrobić sprzątanie.
Rady  –  Pan  Adam  Królikowski  –  u  nas  szkoła  sprząta  co  miesiąc  i  porządkuje 
oraz ci  którzy odrabiają godziny,  chodzą i  sprzątają.
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Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  akcja  „sprzątanie  świata”,  zakupujemy 
corocznie  worki,  wywozimy  śmieci.  Jeżeli  chodzi  o  komunalne,  to  na  taka  dużą 
gminę  musiałaby być  grupa co najmniej  kilkunastu osobowa, żeby utrzymać  ciągły  
porządek na całej  gminie.  Tak najgorzej  u nas nie jest .
Radny  –  Pan  Adam  Królikowski  –  wszędzie  są  problemy,  w  lasach  maja 
problemy.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala –  akcja taka ma sens,  jeżeli  za 
tym  pójdą  inne  działania  zmierzające  do  edukowania  społeczeństwa.  Ale  jeżeli  na 
wsi  nie  ma  żadnego  koszy  na  śmieci,  do  którego  ten  papierek  można  wrzucić,  to 
najchętniej  wrzuca  się  w krzaki  albo  z  mostu  do  rzeki.  Jestem za  tym,  żeby gmina  
ustawiła  takie  kosze  na  śmieci,  które  będą  gęściej  rozmieszczone  niż  te  do 
selektywnej  zbiórki  śmieci.  Przez  to,  że  będziemy  ludzi  edukować,  to  w 
przyszłości  może  nie  będzie  w  ogóle  tych  śmieci.  Stawiam  wniosek,  żeby  na 
przystankach  były  kosze  takie  przechylne,  z  których  można  wyrzucić  śmieci  
poprzez przechylenie  kosza.
Przed  Wielkanocą  zgłosiłem  na  Policję  zdjęcie  ze  stertą  ubrań  na  przystanku  w 
Mielnie  i  do tej  pory te  łachy leżą.  Ani Policja  ani  Zarząd Dróg Wojewódzkich ani  
nikt  inny  tym  się  nie  zainteresował.  Jeżeli  w  miejscowości  gdzie  są  obiekty  
gminne  typu  szkoła,  gimnazjum  są  pracownicy  opłacani  z  budżetu  gminy,  wydaje  
mi  się,  że  trzeba  się  zastanowić,  czy  nie  zwiększyć  zakresu  obowiązków  tym 
pracownikom.  Przez  cały  dzień  pobytu  w szkole  nie  sprzątają,  nie  pastują  podłóg, 
nie  myją  tych  okien.  Zwiększając wynagrodzenie  można zwiększy obowiązki,  żeby 
pracownik  mógł  przejście  np.  dwukrotnie  w  tygodniu  przez  miejscowości  i  
sprzątnąć  to,  co  jest  do  sprzątnięcia.  Trzech  pracowników  komunalnych  nie 
załatwi  tego,  ale  w  miejscowościach  gdzie  są  szkoły  można  by  ten  problem w ten  
sposób rozwiązać.
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  problem  leży  w  tym,  że  ludzie  nie  są 
świadomi,  że firma,  która odbiera śmieci,  zabiera wszystkie  śmieci.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  można  dokupić  dodatkowe  kosze,  bo  oni  robią 
zdjęcia,  f irma  robi  inwentaryzację.  Gratis  mamy  selektywną  zbiórkę.  Jest  duży 
zastój  w  edukacj i  ekologicznej .  Związek  przeznacza  dużo  pieniędzy  na  akcję 
ekologiczną,  na  konkursy.  Jeżeli  chodzi  o  przystanki  można  podjąć  próbę 
ustawienia koszy metalowych  wbudowanych.
Radny  –  Pan  Adam  Królikowski  –  mamy  zrobiony  kosz  z  belek  i  wkładamy 
worek.  Zrobił  go  chłopak  od  nas  i  nikt  go  nie  rusza.  Idziemy  z  kościoła,  wchodzą  
ludzie  do  sklepu,  idzie  chłopaczek  9  lub  10  lat ,  loda  otwiera  przy  sklepie,  idą  
ludzie  z  kościoła,  jest  kosz  w  sklepie,  koło  sklepu,  za  ogrodzeniem,  to  rzuca 
papier  pod  nogi.  Przechodzimy  obojętnie,  trzeba  zwracać  uwagę.  Do  kosza  przy 
cmentarzu  ludzie  wyrzucają  obierki,  pampersy. ,  myją  samochody przy  cmentarzu  i  
to  nie tylko  nasi mieszkańcy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Ryszard  Bala  –  zaległości  w  sferze 
utrzymania  czystości  są  duże.  To  dziecko  nie  ma  przykładu  ani  jakiegoś  wzoru  do 
naśladowania.  Nie  wie,  że  ten  kosz  używa  się  do  tego,  żeby  opakowanie  czy 
papierek  do  niego  wyrzucić.  Trzeba  stworzyć  warunki,  skoro  jest  kosz,  to  się 
zastanowi,  po  co  ten  kosz został  postawiony,  a  jeżeli  koszy nie  ma,  to  nie  dziwmy 
się,  że po zimie  całe  pobocza zasłane są śmieciami.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  są  miejsca  wyspy  gdzie  te  śmieci,  tak  jest 
przy  sklepie  Pana  Hodyry  w  Mielnie,  tam  powinien  być  kosz.  Popiół  za  drogę 
wysypują  jego  pracownicy.  Na  wszystkie  przystanki  zakupimy  kosze.  Z  ławkami 
na przystankach próbowaliśmy 3 razy,  nie wyszło bo były niszczone bardzo
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szybko.  Do dyrektorów trzeba zwrócić się o edukację.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  w  Dylewie  są  trzy  kosze  na  papier,  żeby 
zamienić dwa pojemniki,  żeby było  na szkło i  na plastik.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  zapisałem i przekażę  do ZUOK.

Ad 4.  b)Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  s tan dróg po zimie,  nie  będę się  wyrażał 
w  tym  gronie,  bo  sami  wiecie.  Mamy  150  km  dróg  gruntowych  i  60  kilometrów 
dróg,  które  są  wpisane  u  Marszałka  jako  drogi  gminne.  Mamy  rozległe  kolonijne 
zabudowy poniemieckie  gdzie  kiedyś  w koniki  się  jeździło  a  teraz  ciężkie  sprzęty.  
Na dzisiaj  ten stan dróg jest  przyzwoity,  a w kilku przypadkach można powiedzieć  
dobry.  Na  dzień  dzisiejszy  zrobiono  29  km  dróg  gminnych,  typowo  śródpolnych 
nie  ma  sensu  robić.  Nagminne  jest  naruszanie  granic  dróg  gminnych,  zaorywanie,  
zawracanie  na  drogach.  Mielno  częściowo  zrobione,  Omin  we  wsi,  nad  rzeczką 
pójdzie  równiarka  –  dowieziemy  żwiru,  Frygnowo  całe,  Domkowo  całe,  Zapieka 
cała,  w  Zapiece  w  niektórych  miejscach  trzeba  dowieźć  kruszywa,  Kitnowo  całe, 
Glądy  całe,  musieliśmy  zrobić  dodatkową  drogę  w  Kitnowie,  która  była  zaorana. 
Przeprowadzamy  profilowanie  dróg  tzw.  równiarką.  W  przetargu  były  wyłonione 
dwa  podmioty,  jeden  to  jest  Pan  Salwin  z  Gierzwałdu,  który  robi  równiarką.  Były 
na  zebraniu  w  Domkowie  uwagi,  ale  sprawdzałem,  jest  dobrze.  Nie  wszędzie  da 
się  zrobić,  bo  trzeba  by  zrobić  rowy  przydrożne,  żeby  spływy  były,  ale  na  to  nas  
nie  stać  i  tam  gdzie  trzeba  cały  czas  dowozimy  kruszywo.  Część  kruszywa 
dostajemy  nieodpłatnie  z  kopalni  miejscowych,  część  musimy  płacić.  Trochę 
środków  zaoszczędzil iśmy  na  odśnieżaniu,  to  środki  przeznaczymy  na  remonty 
dróg. Zakupujemy żużel  na drogi,  tam gdzie nie  mogą przejechać autobusy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w Mielnie  mamy  kilka  dróg 
gminnych,  widzę  drogę  do  Mielna,  tam  są  dwa  zabudowania,  jedno  zamieszkałe  
sezonowo,  są  i  inne  drogi,  które  nie  są  umieszczone  w  planie,  czy  ktoś  tymi  
drogami przejechał  i  naocznie  sprawdził  czy rzeczywiście  wymagają remontu?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nawet  w  tej  chwili  pracownicy  jeżdżą 
samochodem  służbowym  po  drogach,  sprawdzają  stan  dróg,  żeby  ustalić  zakres 
robót,  żeby  wykonawca  nie  naciągał  nas  godzinowo.  Sołtys i  podpisują  karty,  ale 
pracownicy  mają  cały  czas  nadzór.  Jeżeli  któraś  droga  wymaga  szybkiego 
remontu,  to  nie  widzę  problemu,  należy  zgłosić  do  Pana  Wilczka.  Tak  samo 
musimy  dbać  jak  jest  jeden  jak  i  kilku  mieszkańców,  bo  kilku  to  zbiorą  się  do 
kupy i  sami zrobią.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Wójcie  wspomniał 
Pan  o  tych  rolnikach,  którzy  zawracają  na  drogach  przy  wykonywaniu  prac 
polowych,  przecież  wiadomo  kto  jest  właścicielem  odcinka  pola  przy  drodze,  być  
może  zgłosić  do  odpowiednich  organów,  zostanie  ukarany,  to  może  wpłynie  na 
innych.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  rolnicy  się  nie  przyznają,  mówią,  że  ktoś  mu 
przejechał.  Edukacja też tutaj  jest  niezbędna,  żeby pieniędzy z podatków na darmo 
nie  wyrzucać  w błoto.
Radny –  Pan Sławomir Matuszewski  –  kilka  lat  temu była  awantura  rolników,  że 
przy polach zostały zrobione rowy,  że nie  mogą wyjeżdżać  z pól.

Ad  pkt  5.  Dyrektor  GOK  –  Pan  Józef  Podolak  –  każdy  z  Państwa  otrzymał 
sprawozdanie.  Dość  szczegółowo  jest  opisana  działalność  GOK,  świetl ic  łącznie  z  
wyposażeniem.
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Radny –  Pan  Sławomir Matuszewski  –  jaka  jest  odpłatność  za  wynajem świetl ic, 
bo GOK znalazłem.
Dyrektor  GOK  –  Pan  Józef  Podolak  –  wszystko  w  zależności  od  wyposażenia, 
nie  które  nie  mają  sprzętu  kuchennego,  to  wtedy  symboliczna  odpłatność  za 
energię  elektryczną  i  za  to,  że  świetl icowa  sprzątnie.  We  Frygnowie  naczynia 
kuchenne  w  większości  są  Koła  Gospodyń  Wiejskich.  Teraz  są  wynajęcia  na  małe 
przyjęcia  rodzinne.  Wychodzę  z  założenia,  że  świetl ica  jest  dla  wioski,  jeżeli  są 
biedne rodziny,  to zwracam się do Pana Wójta  i  dostają nieodpłatnie.
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  – 
wyposażenie  w świetl icy w Domkowie?
Dyrektor  GOK  –  Pan  Józef  Podolak  –  jest  użytkowana  jako  kaplica,  wioska  tak 
zadecydowała.  Jeżeli  są  zebrania,  to  udostępniają.  Świetl ica  była  wyremontowana,  
wstawione nowe okna.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  - na  20  sołectw  mamy  12  świetl ic,  są  w  bardzo 
dobrym  stanie,  oprócz  Gląd,  do  remontu  świetl ica.  Są  przygotowane  projekty;  
małej  świetl icy  dla  małej  wsi,  dużej  świetl icy  dla  dużej  wsi,  dla  małej  wsi  koszt  
wybudowania około 500 tys .  zł ,  dla dużej  wsi taka rozbudowana świetl ica to około 
1  mln  złotych.  Nie  ma  uruchomionej  tej  l inii ,  osi  f inansowania  jeżeli  chodzi  o  
środki  na  świetl ice.  Jesteśmy przygotowani  projektowo i  technicznie.  Myślę,  że  ta  
oś  będzie  uruchomiona  w 2017 roku,  jeżeli  chodzi  o  kulturę.  Jeżeli  chodzi  o  GOK 
i  świetl ice  wiejskie,  wyposażenie,  to  możemy  być  zadowoleni  z  tych  naszych  
placówek.  Jeżeli  jest  mądra  świetl icowa,  dobra  świetl icowa,  to  jest  ośrodkiem 
kultury  we  wsi  a  nie  szkoły.  Szkoły  mają  zakaz  prowadzenia  imprez,  które 
związane  są ze  spożyciem alkoholu.  Kiedyś  „Sylwestry”  odbywały się  w szkołach.  
Marzeniem naszym byłoby,  żeby każda wieś sołecka miała  swoją świetl icę.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Ryszard  Bala  –  szkoda,  że  nie  ma  Dyrektora 
Biblioteki  Gminnej .  Poprosiłem  Pana  Dyrektora  GOK,  żeby  wykazał  wyposażenie  
świetl ic,  bo  ja  cały  czas  snuję  się  z  pomysłem,  żeby  do  świetl ic  wprowadzić  
punkty  biblioteczne  obsługiwane  przez  świetl icowe,  żeby  do  świetl icy  przekazać 
zestaw  200  –  300  książek,  może  mniej ,  przez  dwa,  trzy  miesiące  te  książki  są  
wypożyczane  w świetl icy,  po  tym czasie,  zmiana  lokalizacj i  tego  pakietu  do  innej  
miejscowości,  to  przybliżyłoby  mieszkańcom  danej  miejscowości  możliwość 
skorzystania  z  książek,  z  l i teratury  zgromadzonej  w  bibliotece  gminnej ,  bo  nie  
każdy  jest  skłonny  wydać  2,  5  czy  10  zł ,  żeby  dojechać  do  biblioteki.  Być  może  
przyciągnie  to  starsze  pokolenie  osób  do  świetl icy  a  być  może  umożliwi  im 
korzystanie,  dlatego taki pomysł  daję  Państwu pod rozwagę.
Dyrektor  GOK  –  Pan  Józef  Podolak  –  gdzieś  15  lat  temu  było  tak  w  3 
świetl icach,  woziliśmy  książki  do  świetl ic,  umarło  to  śmiercią  naturalną.  Na 
początku  było  zainteresowanie,  a  później  coraz  słabiej  upadło.  W  świetl icach  
miejsce jest .  Wystarczy zakupić parę półek.
Radna  –  Pani  Joanna  Leszczyńska  –  Pani  Kierownik  materialnie  odpowiada  za 
książki,  czy świetl icowe będą chciały odpowiadać?
Przewodniczący  Rady  Gminy –  Pan  Ryszard  Bala  –  na  początek  nie  inwestować 
w sprzęt,  a  dać mieszkańcom możliwość skorzystania  z  książek.
Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  być  może  przekazać  spisy  i  dostarczać 
zamówione.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  sam tytuł  i  nazwisko  autora 
nie  wiele  mówi.  Chodzi  o to,  żeby książka była  w zasięgu ręki.
Dyrektor GOK – Pan Józef  Podolak –  nie  ma sprawy,  możemy próbować.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  przeżyłem objazdowe kino i  objazdowe
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biblioteki.  Dyrektor  powiedział ,  że już przerabialiśmy,  skończyło  się  brakiem
zainteresowania,  przechodzi  się  na  elektroniczne  czytelnictwo,  przeważnie 
młodzież.  Są ludzie,  jest  księgozbiór  i  próbę można podjąć.
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  w  dobie 
internetu,  telewizj i ,  każde takie  działanie  jest  ważne,  żeby przybliżyć  książkę.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  główne  centrum  takich 
imprez  kulturalnych  to  jest  Gierzwałd.  Czy  myślał  Pan,  żeby  dożynki  gminne 
organizować  w innych  sołectwach?  Ja  rozumiem,  że  Gierzwałd  jest  przygotowany,  
żeby  takie  dożynki  zorganizować,  na  tych  dożynkach  50%  to  są  mieszkańcy 
Gierzwałdu,  a  50%  rozkłada  się  na  pozostałe  miejscowości  i  to  są  osoby  które  
mogą dojechać.
Dyrektor  GOK  –  Pan  Józef  Podolak  -  w  poprzednich  latach  były  robione  w 
Rychnowie,  Stębarku,  Frygnowie,  Dylewie,  próbowaliśmy  różnie  robić,  ale 
doszliśmy do wniosku, że naj lepiej  wychodzi  w Gierzwałdzie.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  -  krajowe  dożynki  corocznie  robi  się  w  Spale,  ze 
względu na bezpieczeństwo i  organizacyjne  możliwości,  wojewódzkie w Skansenie  
w  Olsztynku,  ze  względu  na  infrastrukturę  techniczną.  Ze  względu  na 
bezpieczeństwo  z  ruchem  drogowym,  tam  jest  dobre  miejsce,  jest  ogrodzone  i  nie  
przeszkadza  nikomu.  Nie  zawsze  ta  aura  w  dożynki  jest  sprzyjając. ,  jak  jest  
deszcz  zawsze  zmieścimy  się  w  GOKu,  do  kościoła  bardzo  blisko.  Szereg 
czynników wpłynęło na to,  że taka decyzja  zapadła.
Radny  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -   nawet  na  powiatowych  dożynkach  na 
Polach Grunwaldzkich  niewielu mieszkańców było.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  w GOK jest  dobre zaplecze.
Dyrektor  GOK  –  Pan  Józef  Podolak  –  dużo  uczestniczymy  w  imprezach  w 
Rychnowie,  Pacółtowie,  Dylewie.  Szczególnie  nastawiliśmy  się  na  seniorów. 
Jeżeli  ktoś z  nami  się skontaktuje,  dajemy nagłośnienie,  mamy namioty,  sprzęt.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  następnym  punktem  jest 
kultura  fizyczna  i  sport ,  chciałbym  podsunąć  taką  propozycję,  żeby  we  wsiach 
gdzie  jest  i  świetl ica  i  boisko,  połączyć  to  w  jakiś  obiekt  kulturalno-sportowy,  
żeby  ktoś  tym  się  zajmował.  Takim  boiskiem  może  zajmować  się  świetl icowa. 
Dopóki  nowe  rady  sołeckie,  nowi  sołtysi  nie  okrzepną,  to  będziemy  mieli  taką  
dwutorowość;  świetl ica  kierowana  przez  GOK  i  boiska  postawione  samopas. 
Drobny sprzęt można przekazać  do świetl ic,  żeby tym dysponowała świetl ica.  
Dyrektor GOK – Pan Józef  Podolak –  ta  współpraca jest .
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  przejeżdżałem  teraz  przez 
kilka  miejscowości  i  widziałem  te  boiska,  podziurawione  siatki,  zaniedbane,  to 
wydaje  mi  się,  że  potrzeba  ręki  gospodarza.  Młodzież  przyjdzie,  pogra,  zejdzie  z  
boiska  i  praktycznie  nie  ma  jakiegoś  zainteresowania,  żeby  tę  bramkę  naprawić,  
na tej  bramce siatkę naciągnąć.
Dyrektor GOK – Pan Józef  Podolak -   my jako ośrodek kultury jednym obiektem 
zajmujemy  się  –  w  Grunwaldzie,  tam  jest  duże  boisko,  obiekt  rekreacyjny.  Tam 
muszą  trzy dni  kosić  kosiarkami.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  czy  na  sesj i ,  czy  tu  jak  słucham  wypowiedzi 
przewodniczącego,  naprawdę czuję  się  źle,  że  ocenia  się  nie  współmiernie  do  tego  
co  się  dzieje,  nasz  wysiłek  dotychczasowy  i  to  bardzo  nieuczciwie  z  tego  tytułu,  
że  ja  nie  chcę  porównywać  do  sąsiednich  gmin  czy  obiektów,  naprawdę  jeżeli  
chodzi  o  sport ,  obiekty  kulturalno-świetl icowe  jesteśmy  daleko  do  przodu  przed 
innymi  gminami,  wysiłek  wkładamy  potężny.  Ja  wiem,  że  można  poprawić,  ale 
wszystko  wiąże  się  z  wynagrodzeniami.  Ja  nie  mogę  kucharce  i  sprzątaczce 
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szkolnej  narzucić  obowiązek sprzątania  dróg,  zbierania  śmieci,  bo to  są  dwa różne  
stanowiska  pracy  i  one  przede  wszystkim  podlegają  dyrektorowi  szkoły.  Te 
obiekty  działają  razem.  Jeżeli  chodzi  o  sport  i  obiekty  sportowe,  to  mamy  w 
dobrym  stanie.  Za  całość  obiektów   i  ich  stan  odpowiada  gospodarka  komunalna,  
gdzie  są  kosiarki  mniejsze  i  większe.  Utrzymujemy  w  tych  miejscach  gdzie  toczy 
się  życie,  gdzie  jest  potrzeba  taka.  Jest  szereg  wsi,  które  zażyczyły  sobie  boisk,  a  
te  boiska są martwe,  np.;  w Stębarku.  Zażyczyli  sobie  boiska kilkanaście  lat  temu, 
bramki  stoją,  nie  widziałem  jeszcze,  żeby  kiedykolwiek  tam  ktoś  grał .  Jaki  jest  
sens,  żeby wziąć  człowieka,  żeby równał  te  kretowiska,  jeżeli  tam nie ma chęci  do 
gry.  Jest  drugie  boisko  przy  szkole,  jeżeli  jest  taka  potrzeba,  tam  się  gra  na  tym 
boisku  przy  szkole.  Podobnie  jest  w  innych  miejscowościach,  są  boiska  przy 
szkole.  Jak  się  organizuje  imprezę  to  przy szkole,  bo  tam jest  zaplecze  i  sanitarne  
i  kuchenne.  Jak  się  festyn  robi,  to  jest  o  niebo  lepiej .  Zastanawiam  się  nieraz,  bo 
na  zebraniach  wiejskich  spotykam  się,  że  boisko  zrobimy,  czy  jest  sens 
wydawania  dużych  środków  na  utrzymanie  tych  boisk.   Rozumiem  boisko  typu  
„Orlik”  gdzie  obsada  jest  zatrudniona,  gdzie  jest  czynne  od  rana  do  wieczora.  
Prosiłbym  oceniać  to  obiektywnie,  to  co  się  dzieje.  Jeżeli  chodzi  o  życie 
kulturalne  Gminy  Grunwald  ze  swoimi  imprezami,  nie  wyłączając  imprezy 
grunwaldzkiej ,  to  naprawdę  jesteśmy  w  Województwie  Warmińsko-Mazurskim  w 
ścisłej  czołówce.  Jest  to duża zasługa Dyrektora GOKu z działalnością  zespołu.  
Chciałbym,  żeby to było  oceniane bardziej  pozytywnie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -  ja  powiedziałem  w  tym 
sensie,  że trzeba  spróbować znaleźć  osobę odpowiedzialną,  która poczułaby się  do 
tego,  że  jak  jest  boisko  w  danej  miejscowości,  to  o  tym  boisku  myśl i ,  żeby  to 
boisko  wykosić  czy  też  naprawić.  To  co  Pan  mówił,  że  te  boiska  są  albo  puste,  
albo  że  na  niektórych  nie  chce  młodzież  grać  być  może  oznacza,  że  stan  tego  
boiska  zniechęca  ludzi,  nie  chcą  żeby  w  tych  dołach  ryzykować  kontuzje.  Być 
może  też  młodzież  tam  nie  chodzi  i  w  związku  z  tym  te  boiska  są  zarośnięte,  na 
nich wystają  kretowiska i  tak to wygląda.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  cały  czas  myśl imy  jak  zrobić  z  tymi 
boiskami  100  m  x  70  m,  te  duże  boiska  są  za  duże,  w  tej  chwili  s tan  młodzieży  
jest  taki,  że  jest  mało  młodzieży.  Rację  bytu  mają  mniejsze  boiska  typu  „Orlik”. 
Te  duże  boiska  ja  bym  zlikwidował.  Te  duże  boisko,  które  jest  w  Łodwigowie, 
Zybułtowie,  Stębarku  po  co  ono  stoją.  Utrzymywać  takie  boisko  nawet  nie  ma 
sensu i  tak  nikt  nie  będzie  grał .  Jeżeli  będzie  mniejsze  boisko zbierze  się  5  osób i  
będzie  grało  na  tym boisku.  Trzeba  się  zastanowić  czy  budujemy mniejsze  boiska,  
jakie  budujemy  boiska.  Czy  czekamy  na  środki  unijne,  czy  budujemy  z  własnych 
środków.  Boisko  z  sztuczną  trawą  60  x  30  metrów  koszt  1m 2  przy  własnej 
podbudowie  to  jest  80,-  zł  netto,  jeżeli  wszystko robią sztuczna  nawierzchnia  120-
180,-  zł  netto.  W Dylewie  jest  duża  miejscowość,  czy budujemy mniejsze  boisko z  
trawą  czy  czekamy na  środki  i  ze  sztuczną  nawierzchnią.  Te  duże  boiska  nie  mają 
racj i  bytu,  bo  są  za  duże  a  mamy  za  mało  młodzieży,  dlatego  nie  chcą  na  nich 
grać.  Trawiaste  boisko  mamy  we  Frygnowie  i  ono  jest  przystosowane,  łącznie  z 
zapleczem,  do  rozgrywania  zawodów  najwyższej  rangi  i  mamy  ze  sztuczną 
nawierzchnią,  gdzie  również  jest  zaplecze.  Trzeba  się  zastanowić  czy  budujemy 
małe  boiska  trawiaste,  czy  czekać  na  środki  unijne  i  budować  ze  sztuczną  
nawierzchnią?
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  to  drugie 
boisko w Stębarku jest  niepotrzebne,  to jakieś fanaberie  poprzednich sołtysów.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – przy szkole boisko jest  dobrze utrzymane.
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Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  -  zamiast 
utrzymywać  te  duże  boisko,  to  lepiej  zrobić  100  m  tartanu.  We  Frygnowie  
zajmować się piłką nożną a  w Stębarku zrobić boisko lekkoatletyczne.
Sekretarz  – Pan Waldemar Szydlik  –  kiedyś  tartan  to  było  marzenie,  a  teraz  jest 
nawet  w mniejszych miejscowościach.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  popieram  to  zdanie.  Stać  nas  na  jedną  drużynę. 
Wszyscy,  którzy  chcą  się  realizować,  jeżeli  chodzi  o  piłkę  nożną,  to  wystarczy 
boisko  we  Frygnowie  czy  „Orlik”  w  Gierzwałdzie.  Żeby  równowaga  była,  to  w 
Zybułtowie  jedno  boisko  o  sztucznej  nawierzchni.  Tworzenie  nowych  obiektów  i 
ich  utrzymanie  jest  bardzo  kosztowne.  Nieużywany  obiekt  starzeje  się.  Musiałby 
przynajmniej  raz  na  tydzień  być  koszony  i  wałowany.  Nie  wyobrażam sobie,  żeby  
we  Frygnowie  boiskiem  opiekowała  się  świetl icowa  Pani  Głowacka,  bo  to  jest  
absurd.  Tak  samo  Pani  Piasecka  w  Zybułtowie  nie  będzie  opiekowała  się 
boiskiem,  bo  to  jest  niemożliwe.  Nie  ma  kompetencj i  ni  możliwości  f izycznych,  
bo  to  jest  duża  powierzchnia,  prawie  80  arów.  Ta  koncepcja,  którą  przedstawiła  
Pani  Dymkowska jest  najbardziej  odpowiednia.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  nie  mówiłem,  żeby 
świetl icowe  chodziły  z  grabiami  i  rozgrabiały  kretowiska  czy  malowały  l inie. 
Każdy  obiekt  jeżeli  nie  ma  właściciela,  nie  ma  opiekuna  jest  traktowany  tak  jak 
jest .  Mamy  w  4  miejscowościach  szkoły,  być  może  w  tych  szkołach  powinny  być 
boiska  o  nawierzchni  sztucznej ,  ale  jeżeli  szkoła  w  Mielnie  w  piątek  jest  o  
godzinie  13 0 0   zamykana  i  nikt  nie  ma  prawa  wejścia  na  te  obiekty,  to  wydaje  się,  
że  to  jest  jakieś  nieporozumienie.  Boisko  za  sklepem  służy  każdemu,  który  chce 
tam  pobiegać,  ale  dobre  boisko  do  piłki  s iatkowej  zadbane  i  zarządzane  przez  
dyrektora  szkoły  powinno  być  w  szkole,  gdzie  bezpieczeństwo  dzieci  i 
atrakcyjność  obiektu  jakim  jest  szkoła  powinny  zachęcać  ludzi  do  korzystania  z 
takich  obiektów.  Co  do  szkoły  w  Mielnie,  to  mógłby  powstać  jakiś  centralny 
ośrodek,  który  skupia  edukację,  kulturę  i  rozrywkę  dla  mieszkańców  tej 
miejscowości.  Nie  jestem  zwolennikiem  tego,  żeby  w  każdej  miejscowości  była  
świetl ica,  bo  takiej  potrzeby  nie  ma,  ale  tam  gdzie  są  obiekty  typu  szkoła 
podstawowa,  gimnazjum,  to  te  obiekty  powinny  świadczyć   również  te  funkcje 
kulturalno-rozrywkowe.  Wydaje  mi  się,  że  szkoły  w  Stębarku  i  Mielnie  powinny 
być  udostępnione  mieszkańcom  w  godzinach  popołudniowych.  Mieszkańcy 
Zybułtowa  i  Mielna  wożą  swoje  dzieci  na  zajęcia  sportowe  do  Olsztynka,  bo  w 
Mielnie  takich  zajęć  dla  dzieci  ze  szkoły  podstawowej  nie  ma.  Po  co  istnieje 
szkoła  w  Mielnie,  skoro  jest  czynna  pół  dnia.  Kadra  tej  szkoły  od  15 o o  ma  wolne. 
Szukamy  środków  na  finansowanie  świetl ic.  Po  co  kolejny  budynek,  który 
pochłonie  duże  pieniądze,  a  te  funkcje  mogłoby być  realizowane  w szkołach  gdzie  
jest   ogrzewanie i  zapewniona opieka.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mówiłem  na  ostatniej  sesj i ,  że  miel iśmy 
zorganizować  spotkanie  wszystkich  komisj i ,  żeby  omówić  sprawę  edukacj i  szkół 
na  terenie  gminy.  To  wymaga  zwołania  jak  najszybciej  takiej  sesj i ,  myślę  że  w 
maju  można  zwołać.  Jest  dużo  niedopowiedzeń  jeżeli  chodzi  o  możliwości  co  
może szkoła,  co może dyrektor.  Przepisy jeżeli  chodzi  o  oświatę,  to  te  przepisy są  
tak  rygorystyczne,  na  dzisiaj  jeżeli  chodzi  o  przepisy,  to  co  Pan  mówi  jest  
niemożliwe.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jakie  przepisy  zabraniają 
zorganizować kółka zainteresowań po zajęciach  lekcyjnych?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  pieniądze.  Kto  zapłaci  nauczycielom  za 
dodatkowe  zajęcia,  dokładamy  do  oświaty  około  1  mln,  a  gdzie  dowożenie  dzieci,  
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nas  fizycznie  nie  stać,  jak  również  na  utrzymanie  dużego  personelu  technicznego  
szkoły.  Ograniczamy  zatrudnienie,  bo  nie  stać  nas  na  płace,  na  ZUS,  na  podatki.  
Na oświatę  powinniśmy dostać tyle ,  i le  ta  oświata  kosztuje,  ale  niestety
samorządom  co  chwila  wrzuca  się  jakieś  nowe  zadania.  W  tej  chwili  wrzucono 
nam 5, 4 i  6 latków nie dając ni  grosza.
Radny –  Pan  Sławomir Matuszewski  –  zajęcia  pozalekcyjne  się  nie  odbywają  bo 
przyjeżdżają  autokary i  dzieci  wyjeżdżają  do domów.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  szkoła  nie  stoi  na  pustyni. 
Ona  funkcjonuje  w  jakiejś  miejscowości.  Dzieci  z  tej  miejscowości  mogłyby  z 
tego  korzystać.  Wybudowanie  świetl ic  i  funkcjonowanie  tych  świetl ic,  to  też 
koszty,  zajęcia  w świetl icy też będą kosztować.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  jest  Pana  zdanie,  trzeba  spytać  mieszkańców 
czy  wolą  mieć  świetl icę  czy  wolą  mieć  zajęcia  pozalekcyjne.  Były  programy  z 
Funduszu Europejskiego, to dzieci  zwożono wręcz na siłę.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jeżeli  mieszkańcy  Mielna 
wożą  dzieci  do  Olsztynka,  to  taka  potrzeba  jest .  Zapraszam do  Mielna,  tam o  13 0 0 

nic się nie  dzieje.
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  to  co 
czytałam,  to  oferta  jest  szeroka  a  szczególnie  podoba  mi  się  działanie  
„Dybzaków”.
Dyrektor GOK – na współpracę jestem zawsze otwarty,  nikomu nie odmówil iśmy.
My jesteśmy czysto amatorskim zespołem.

Ad pkt  6.  Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik –  jeżeli  chodzi  o obiekty sportowe, 
to  posiadamy  2  sale  sportowe:  36x18  w  Stębarku  z  pełnym  zapleczem  i  jest  
s i łownia,  24x12  w  Gierzwałdzie,  w  Gierzwałdzie  nie  ma  siłowni  ale  jest  sala 
korekcyjna.  W Stębarku jest  bieżnia  300 m przy szkole,  ale  można  pomyśleć,  żeby 
zaplecze  lekkoatletyczne  powstało.  W  Gierzwałdzie  mamy  boisko  „Orlik”  z 
pełnym  zapleczem  sanitarnym  Jest  boisko  sportowe  60  x  30,  jest  boisko 
wielofunkcyjne,  boisko  do  koszykówki,  boisko  do  siatkówki,  boisko  do  tenisa 
ziemnego.
Jest  boisko  sportowe  we  Frygnowie,  to  utrzymane  bardzo  dobrze.  Kiedyś 
funkcjonowało  razem  ze  świetl icą,  teraz  sportowcy  mają  swoje  zaplecze. 
Zainteresowanie  jeżeli  chodzi  o  piłkę  nożną  naszej  młodzieży  jest .  Są  turnieje  
cykliczne;  piłka  nożna,  piłka  ręczna,  piłka  siatkowa.  W  tym  roku  ruszyła  l iga 
tenisa  stołowego.  Jestem  za  tym,  żeby  boisko  było  w  każdej  miejscowości,  ale 
mniejsze.  Boiska przy sztucznej  nawierzchni,  to są duże koszty.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  czy  jest  w  planach  w  przyszłości  budowa 
boiska w Dylewie?
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  to  jest  duża  miejscowość,  przynajmniej 
trawiaste  powinno być,  małe  boisko.
Radny – Pan Adam Butrymowicz –  małe boisko.
Radny  –  Pan  Adam  Królikowski  –  tam  zrobić  mniejsze  boisko.  Jeżeli  to  jest 
działka  gminy,  to  zrobić małe  boisko w poprzek.
Wójt  -Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  ubiegłym  roku  rozmawiałem  ze  strażakami,  to 
w  poprzek  i  trawiaste  możemy  przygotować  w  tym  roku.  W  tym  roku  będzie  
ciężko grać na nim,  ale  trzeba będzie dbać.  
Radny  –  Pan  Adam  Królikowski  -  agregatem  dobrze  zjeździć,  wsiać  trawę, 
puścić  wał.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  podjąłem decyzję,  że wał swój zakupujemy.
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Radny –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  mam pytanie  odnośnie  dojazdu na  zajęcia  W-
F, bo dzieci  ze Szczepankowa dojeżdżają  do Gierzwałdu czy i  inne dzieci?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – tak,  do Stębarka.
Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  czy  będzie  jakieś  rozwiązanie  tego,  to  jest 
raczej  uciążliwe dla  tych  dzieci.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  dla  nich  to  jest  atrakcyjne.  Jeżeli  chodzi  o 
możliwości  f inansowe  gminy,  to  znacie.  Jest  mało  środków  unijnych  na 
infrastrukturę.  Unia  bierze  od  nas  składki  i  wskazuje  na  co  mamy  zainwestować. 
Idealną sytuacją  byłoby,  gdyby przy wszystkich szkołach były hale.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  kiedyś  my  jeździliśmy  na  halę  do 
Szyldaka,  Dąbrówna a teraz oni  do nas przyjeżdżają.
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  zamiast 
boisk,  które są niefunkcjonalne,  to lepiej  wybudować jeden basen.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  w  ramach  wyjazdu  na 
halę  jest  organizowana 1 godzina?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – nie,  2 godziny.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  jest  obowiązek  nauki 
pływania w II  czy III  klasie?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik –  nie ma.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  mamy  na  terenie  gminy  co 
najmniej  2  jeziora,  które  mogłyby  mieć  funkcję  ośrodków  czy  też  miejsc 
bezpiecznej  kąpieli  czy też  bezpiecznej  nauki  pływania,  czy coś  się  planuje  zrobić  
przy  tych  jeziorach,  żeby  bezpiecznie  i  w  cywilizowany  sposób  można  spędzić  
czas  nad jeziorem i przy okazj i  uczyć  się pływać?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – mówi Pan o rekreacj i  i  nauce pływania.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  czerwcu  lub  pod  koniec 
roku  szkolnego  można  by  zorganizować  lekcje  nauki  pływania  na  dobrze 
przygotowanym  kąpielisku  otwartym,  tak  to  sobie  wyobrażam.  Czy  coś  takiego 
planuje się  zrobić?
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  jeżeli  chodzi  o  naukę  pływania,  to 
ograniczymy się do tego,  że będziemy organizować na basenie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  -   nauki  pływania  na  jeziorze 
nie  będzie?
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik –  nie.
Przewodniczący  Rady Gminy -  Pan Ryszard Bala  -   a  jeżeli  chodzi  o  rekreację  i 
wypoczynek?
Pan  Wójt  –  to  jest  inwestycja  w  plaże  gminne,  ale  w  tej  chwili  to  kanalizacja. 
Jest  ustawa,  która  reguluje  szczegółowo jakim wymogom musi  podlegać  plaża.  To 
co  my  mamy,  to  są  kąpieliska  dzikie.  Jezioro  Mielno  jest  bardzo  niebezpieczne,  
jest  bardzo  głębokie.  Koncepcja  była  przygotowana,  zobaczymy  jakie  będą  osie  
współfinansowania  i  wtedy  zrobimy.  Dostęp  nasz  jest  wzdłuż  l inii  brzegowej  w 
Mielnie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jest  3  kategorie  kąpielisk, 
miejsca  przeznaczone  do  kąpieli  które  muszą  spełniać  odpowiednie  standardy,  
chodzi  o  to,  żebyśmy  się  zastanowili ,  w  Mielnie  jest  możliwe  zrobienie  miejsca  
przeznaczonego  do kąpieli .  Jakiś  tam prysznic  pod chmurką  w wiacie  i  tam można  
się  opłukać  po  wyjściu  z  tej  wody i  jakaś  toaleta,  która  da możliwości  załatwienia  
potrzeb fizjologicznych.  To nie są wielkie  zdobycze  cywil izacyjne.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  można,  tylko  niech  rada  gminy  podejmie  taką 
uchwałę,  że  w  budżecie  na  rok  następny,  bo  w  tym  roku  już  takiej  nie 
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podejmiemy.  Ja  mogę  przygotować  kosztorys  i  koncepcję,  którą  najpierw 
przedyskutujecie.  Ja  będę  najbardziej  zainteresowany  tym,  żeby  to  zrobić.  Ja 
mogę w tej  chwili  wynająć  „toj tojkę”,  ale  to  kosztuje,  żeby można było  skorzystać  
z  toalety.  Takie kąpielisko powinniśmy mieć.  
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  ogłosiła 
pięciominutową przerwę.

Ad  pkt  7.  Skarbnik  -  Pani  Urszula  Borkowska  przedstawiła  projekt  uchwały  w 
sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2015-
2025. WPF szczegółowo omówię przy uchwale budżetowej .
Uwag nie zgłoszono.

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie 
zmian  budżetu  Gminy  Grunwald  na  2015 rok.  Dzisiaj  Państwo dostaliście  uchwałę 
budżetową  nowej  treści.  Po  konsultacj i  z  RIO  zostały  zmienione  niektóre  zapisy.  
Zaproponowano  niepowtarzanie  niekoniecznych  zapisów.  Niepotrzebnie 
powtarzaliśmy zapisy  o  dochodach i  wydatkach  bieżących  i  majątkowych,  które  są 
umieszczone  w  punktach  1  i  2  jak  również  zmiana  w  tej  uchwale  w  §  3  – 
zmieniamy  zapisy  l imitów.  Jest  to  niezbędne,  ponieważ  zapisy  o  l imitach,  które 
były  w  poprzedniej  uchwale  z  19  grudnia  2014r.  –  było  zapisane  na  spłatę 
deficytów  i  zobowiązań,  nie  było  wyszczególnione  wyprzedzające  finansowanie,  
które  jest  podstawą  do  zaciągnięcia  pożyczki  z  Banku  Gospodarstwa  Krajowego.  
Są  inne  podstawy,  paragrafy  i  BGK  zażyczył  sobie  zapis  –  wyprzedzające 
finansowanie.  Oprócz  tego  zwiększamy  deficyt  do  tego  co  było  o  500  tys.  zł  i  on  
będzie spłacany do 2025 roku. Zwiększamy również pożyczki  ze środków unijnych  
–  była  wcześnie  zaplanowana  na  1.320.060,-  zł ,  zwiększamy  ją  o  kwotę  413.881,- 
zł ,  to  są  środki  unijne.  To  jest  ta  umowa,  którą  podpisaliśmy  z  Marszałkiem  na 
drugą  część  kanalizacj i  Dylewo  –  Gierzwałd  i  przechodzi  przez  Szczepankowo.  
Jednak  deficyt  nie  wzrasta  o  te  413  tys.  zł  czy  te  1.300  ze  względu  na  to,  że  te  
pożyczki  zaciągane są w tym roku i  w tym roku spłacane.  Spłata  jest  bardzo duża.
Jest  wzrost  dochodów  o  dotacje,  które  otrzymamy  –  o  212  tys.  zł  w  dochodach  
bieżących  i  o  413.881,-  zł  w  dochodach  majątkowych.  Całokształt  budżetu  
zwiększa się o kwotę 626.028 zł .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  - nie  spodziewaliśmy  się,  że  w  tym  roku  jeszcze 
podpiszemy  umowę  z  Marszałkiem,  ale  wniosek  przez  nas  złożony  na  16 
wniosków  zajął  pierwsze  miejsce.  Została  podpisana  umowa  z  Marszałkiem 
Województwa.  Spiętrzyły  się  nam  wydatki  w  tym  roku.  Najpierw  musimy  w  BGK 
wziąć  pożyczkę  a  później  do  końca  roku  musi  być  spłacona.  Jest  to  kwota  prawie  
1.700  tys.  zł .  %.400  tys.  zł  miel iśmy  do  końca  roku  i  do  tego  dojdzie  około  400 
tys .  zł .  Będzie  5.800 tys.  zł  zadłużenie  na  koniec  roku,  ale  będzie  wykonane  dużo 
kanalizacj i ;  pół  Szczepankowa,  całe  Dylewo,  pół  Kitnowa  i  pozostanie  nam  ta  
reszta.  Pojutrze  jest  sesja,  gdzie  te  zmiany  przyjmiemy.  O  godzinie  12.00  mam 
podpisanie  umowy  z  firmą,  która  wygrała  przetarg.  Jest  bardzo  krótki  okres 
realizacj i  czyl i  do  końca  czerwca  ma  być  wykonana  i  rozliczona  ta  inwestycja  i  
ten 1.700 tys.  zł  ma do końca roku do naszego budżetu wrócić.
Uwag nie zgłoszono.

Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zasad 
wynajmowania lokali  wchodzących  w skład mieszkaniowego zasobu gminy.

12



Działamy  metodą  prób  i  błędów,  bo  to  jest  dla  nas  nowa  mater ia.  Lokale  
komunalne  zostały  sprzedane.  Jedną  uchwałę  już  podjęliśmy,  która  została  
uchylona przez Wydział  Prawny Urzędu Wojewódzkiego. 
Lokali  zrobiło się  więcej ,  bo wybudowaliśmy 10 mieszkań socjalnych i
przejęliśmy  od  Agencji  Nieruchomości  Rolnych  lokale  osób  notorycznie 
niepłacących.  Są to  nasi  ludzie.  Obowiązkiem naszym jest  ich utrzymanie.
Radny – Pan Sławomir Matuszewski – są mieszkania  komunalne i  socjalne?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak,  dwie  różne  sprawy.  Socjalne  inne 
wymagania i  komunalne  inne.
Przewodniczący  Rady  Gminy-  Pan  Ryszard  Bala  –  kiedy  będzie  opracowany 
wieloletni  program gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  w tej  chwili  opracowywany.  Dwa mieszkania 
planujemy  w  tym  roku  do  remontu.  Jak  będzie  opracowany  to  Państwu 
przedstawię.  Musimy  zinwentaryzować  cały  zasób  lokali ,  opis  stanu  tych  lokali . 
Myślę,  że w ciągu miesiąca  będzie plan gospodarowania.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  - ten  plan  zawiera  ewidencję 
tych  lokali?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  tak.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  i le  jest  mieszkań 
komunalnych posiada gmina?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  około  40  mieszkań,  bo  w  większości  są  zajęte 
przez  nauczyciel i ,  nauczyciel i  emerytów.  Największy  problem  z  tymi  przejętymi 
od  Agencji  NR.  Takich  mamy  około  12,  13  mieszkań  komunalnych  w  złym  stanie  
technicznym.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  6.  Radny  –  Pan  Arkadiusz  Piasecki  –  myślę ,  że  w  przyszłości 
powinniśmy  dążyć  do  budowy  prostych  boisk  ze  zwykłą  trawą.  Odnośnie 
Kiersztanowa – przejęcie  gruntu od Agencji .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  wystąpil iśmy  o  2  działki,  to  jest  wszystko  w 
trakcie  przejmowania  3,  4  lata,  bo  to  rozbija  się  o  zgodę  Pana  Witkowskiego,  bo 
to  jest  w jakimś cyklu  dopłatowym.  Jest  plac  zabaw, który jest  opłacony,  tylko  nie  
mamy  gruntu.  Temat  jest  na  tapecie.  W Mielnie  przekazali  1  działkę,  w  Tymawie  
przekazal i  grunt  nieodpłatnie.  W sądzie toczy się  sprawa o działkę w Stębarku.
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Ryszard Bala – na jakim etapie?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – po apelacj i  wróciła  do ponownego rozpatrzenia.
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  - jest  piękne 
miejsce na basen.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  i  na  parkingi  i  na  budownictwo  usługowo-
mieszkaniowe.
Radny – Sławomir Matuszewski –  jeszcze w Zybułtowie miał  być  przekazany.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  w  Zybułtowie  1/16  jest  własnością  gminy  i 
mieszkańców  bloków.  Dwóch  byłych  radnych  zbierało  podpisy  o  zgodę,  ale  3  
osoby chyba nie  żyją,  kilka osób jest  za granicą.  Jest  to teren nie do tknięcia.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  chodzi  o  place  zabaw,  czy 
ktoś  dokonał  przeglądu,  naprawy,  konserwacji  tych  urządzeń?  Przy  okazj i  zebrań 
robiłem zdjęcia,  trzeba przejrzeć te place  i  naprawić.
Wójt  -  Pan Henryk Kacprzyk –  to  musi  być  corocznie  przejrzane,  trzeba  zwrócić 
się  z zapytaniem o cenę.
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Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  te  place 
zabaw wysypane są jakimś ostrym kamieniem,  grysem.
Radny – Pan Adam Królikowski –  jak u nas robili ,  to  ten Pan powiedział ,  że  taki 
musi  być  wysypany.
Radna – Wioletta Sawicka –  odnośnie ogrodzenia placu zabaw?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  już jest  zlecone,  w tej  chwili  kończą hydrofornię 
w Łodwigowie.
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska –  na  sesj i  był 
Pan,  który  mówił  że  kupił  działkę  w  Gierzwałdzie,  że  chce  zrobić  zakład,  co  ma 
zamiar  produkować?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  mówił  o  piekarni.  Kupił  to  jako  firma  pod 
działalność  gospodarczą.  Ja  nie  mogę  umorzyć  20  tys.  zł  podatku.  
Przekwalifikowanie  gruntów to nie  my robimy,  tylko  robi Starostwo Powiatowe.
Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Pani  Jadwiga  Dymkowska  –  on  obiecał 
miejsca pracy.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk -  jak zobaczę te  miejsca pracy,  to umorzę.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  –  on występował  o umorzenie podatku?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  popełnil i  błąd  przy  podpisywaniu  aktu 
notarialnego,  gdyby  podpisała  osoba  fizyczna,  to  dopóki  nie  rozpoczęl iby 
działalności,  to  płacil iby podatek zwykły od nieruchomości.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  sprawie  obiektów 
sportowych  i  boisk,  poprosiłbym  o  dowiezienie  2  lub  3  przyczep  piasku  na  boisko 
do piłki  plażowej.
Radna  –  Pani  Wioletta  Sawicka  –  chciałabym  zapytać  na  temat  oświetlenia 
Wróbli ,  pisaliśmy wnioski.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  są  wnioski  do  budżetu,  to  jest  oświetlenie 
przy drodze wojewódzkiej ,  koszty będą duże.
Radna  –  Pani  Alina  Szymańska  –  czy  w  Pacółtówku  był  zgłaszany  wniosek  o 
oświetlenie?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – tak,  i  Zapieka  i  Pacółtówko.
Przewodniczący  Rady Gminy Pan Ryszard Bala  –  czy w Pacółtówku  przejechała 
równiarka po drogach?
Wójt -Pan Henryk Kacprzyk – jeszcze nie,  ale  najpierw sami zniszczyli  drogę.
Radny –  Pan  Adam Królikowski  –  problem z  lampami,  a  czasem brak  jednej  czy 
dwu lamp.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  występując  o  nowy projekt,  o  nowe  oświetlenie, 
występujemy do Energy oświetlenie. 
  
Ad  pkt  10.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Rewizyjnej 
Rady Gminy zamknęła  posiedzenie  Komisj i .

Protokołowała Przewodnicząca  Komisj i  
 Rewizyjnej  Rady Gminy

Bronisława Warmińska          Jadwiga Dymkowska
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